
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-11-18, § 16 

 

 Tid: 18 november 2008 kl 17.00 – 18.40 

   

 Plats: Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 

   

 Justerat: 25 november 2008  

  

 

Åsa Romson Torbjörn Erbe (m) 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Åsa Romson (mp) vice ordförande 

Lennart Jansson (m)  

Lena Bring (m)  

Torbjörn Erbe (m)  

Per Ola Bosson (m)  

Karin Karlsbro (fp)  

Eva Louise Erlandsson Slorach (s)  

Malte Sigemalm (s)  

Ulla Jöhnk (s)  

Godfrey Etyang (s)  

Stellan F Hamrin (v)  

 
Ersättare: 

 Nils Ingelström (m) tjänstgörande  

Aysin Hartzell (m) tjänstgörande 

Gustav Åkerblom (fp)  

Gerd Sjöberg-Granlund (s)  

Hassan Said Mahamed (s)  

Fredrik Canerstam (s)  

Charles Berkow (mp)  

Tina Kratz (v)  

  

 

Förhinder har anmälts av ordföranden Ulla Hamilton (m), ledamöterna Daniel 

Valiollahi (m) samt av ersättarna Ulf Linder (m), Björn Gülich (m), Anders Broberg 

(kd) och Carina Paulsson (s) . 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. 

Dessutom var biträdande borgarrådssekreterare Karin Dhakal och miljöförvaltningens 

avdelningschefer närvarande. 

 
 § 16 



  

Revidering av lokala hälsoskyddsföreskrifter i Stockholms stad 

Dnr 2008-004706-249 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade enligt kontorets förslag. 

 

1 Miljöförvaltningens förslag till ändringar i lokala  hälsoskyddsföreskrifterna 

 Stockholms stad godkänns. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden hemställer att kommunfullmäktige fastställer 

 föreskriften. 

 

Ärendets handling   

Miljökontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ledamöterna Torbjörn Erbe (m) och Karin Karlsbro (fp) föreslog att (se beslutet). 

 

2)  Vice ordförande Åsa Romson (mp) och ledamöterna Eva Louise Erlandsson 

 Slorach (s) och Stellan F Hamrin (v), föreslog att miljö- och 

 hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

 1. I huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

 

 2. Hemställa hos Regeringen om möjlighet att i lokala hälsoföreskrifterna även 

     reglera användningen av dubbade vinterdäck. 

 

 3. Anföra följande: 

 

De lokala hälsoföreskrifterna reglerar bl. a. tomgångskörning med fordon, en 

betydligt större hälsopåverkan i sättet att hantera fordon är dock användningen av 

dubbade vinterdäck. Det vore därför rimligt att begära att regeringen beslutar om 

att tillåta kommuner att reglera användningen av dubbade vinterdäck i de lokala 

hälsoföreskrifterna. I samband med detta bör även frågan om uppföljning av de 

trafikrelaterade reglerna i hälsoskyddsföreskrifterna utredas och förstärkas. 

 

Det är fortsatt angeläget att begränsa den tillåtna eldningsperioden till vecka 18 

och 40, som gäller idag.  

 

Omröstning 

Vice ordförande Åsa Romson ställde de framlagda förslagen emot varandra och 

nämnden beslutade enligt Torbjörn Erbes m.fl. förslag till beslut. 

 

 

 

 

Reservation 

Vice ordförande Åsa Romson (mp) och ledamöterna Eva Louise Erlandsson Slorach 

(s), Malte Sigemalm (s), Ulla Jöhnk (s), Godfrey Etyang (s) och Stellan F Hamrin (v) 

reserverade sig mot beslutet med hänvisning till Åsa Romsons m.fl. förslag till beslut. 



  

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande gjordes av Lennart Jansson (m), Lena Bring (m), Torbjörn Erbe (m), 

Per Ola Bosson (m), Nils Ingelström (m), Aysin Hartzell (m), Karin Karlsbro (fp) och 

Stellan F Hamrin (v), enligt följande: 

 

Urinseparering kan vara en utmärkt metod för att ta hand om toalettavfall i områden 

som saknar anslutning till kommunala reningsverk eftersom mer än hälften av 

närsaltmängden i avföringen finns i urinen. Hantering av urin kan emellertid vara en 

ganska komplicerad process som dessutom kan innebära ganska långa transporter av 

en produkt som nästan enbart består av vatten. Spridning av naturgödsel innebär 

dessutom ett större läckage av närsalter till vatten än spridning av konstgödsel. Det är 

därför inte självklart alltid bättre att använda naturgödsel än konstgödsel. En mer 

omfattande hantering av urin förutsätter en fungerande distributionsapparat och en 

mottagare som kan ta hand om urinen på ett miljömässigt bra sätt. Detta finns för 

närvarande inte i Stockholm. Eftersom Stockholms vattennät i princip täcker hela 

staden torde det för Stockholms del vara bättre att se till att alla fastigheter och ex. 

koloniområden anslutna till det kommunala vattennätet och att urinseparering endast 

sker i undantagsfall under väl kontrollerade förhållanden. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


